



9 n° 065

D13-340

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE

N° 065 /AONO/MINSANTE/CIPM /2022

RELATIF A L'ORGANISATION DES CARAVANES ET CAMPAGNES DE DON DE SANG DANS LES REGIONS DU SEPTENTRION

1. OBJET :

Dans le cadre de l'amélioration du Système national de transfusion sanguine, le Ministre de la Santé Publique envisage de procéder à l'organisation d'une caravane et campagne de collecte de sang dans les trois régions du septentrion.

2. CONSISTANCE DES PRESTATIONS

Les prestations du présent marché comprennent la réalisation des caravanes et campagnes de collecte de sang.

3. PARTICIPATION ET ORIGINE

La participation au présent appel d'offres est ouverte à égalité de conditions aux entreprises de droit camerounais ayant une expérience dans le domaine.

4. FINANCEMENT:

Les prestations, objet du présent Appel d'Offres sont financées sur Budget de fonctionnement MINSANTE- EXERCICE 2022. L'enveloppe prévisionnelle est de Quatre Vingt Millions (80 000 000) FCFA TTC..

5. CONSULTATION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES :

Le Dossier peut être consulté aux heures ouvrables au Secrétariat du Service des Marchés Publics du MINSANTE sis à l'immeuble de la Santé du Ministère de la Santé Publique, derrière la Croix Rouge Camerounaise à Yaoundé. Tél/Fax : 222 22 10 21 et la version électronique sur la plateforme COLEPS aux adresses <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm>.

6. ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES :

Le Dossier peut être obtenu au Secrétariat du Service des Marchés Publics du MINSANTE sis à l'immeuble de la Santé du Ministère de la Santé Publique, à côté du Programme National de Lutte contre le Paludisme (PNLP), derrière la Croix Rouge Camerounaise à Yaoundé, dès publication du présent avis, contre présentation d'une quittance de versement au Trésor Public d'une somme de Cent Mille (100 000) FCFA non remboursable représentant les frais d'achat du DAO.

Lors du retrait du dossier, le soumissionnaire devra remettre une copie de son reçu de versement portant bien son nom, le nom du Maître d'Ouvrage et le numéro de l'appel d'offres. Il est également possible d'obtenir le Dossier d'Appel d'Offres par téléchargement gratuit sur la plateforme COLEPS disponible aux adresses sus indiquées pour la version électronique. Toutefois, la soumission en ligne est conditionnée par le paiement des frais d'achat du Dossier d'Appel d'Offres.

7. REMISE DES OFFRES :

Chaque offre, rédigée en anglais ou, en français, en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marqués comme tels, devra parvenir au Secrétariat du Service des Marchés Publics du MINSANTE au plus tard le 08/11/2022 à 13 heures, heure locale et devra porter la mention :

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N° 065/AONO/MINSANTE/CIPM /2022
RELATIF A L'ORGANISATION DES CARAVANES ET CAMPAGNES DE DON DE SANG DANS LES REGIONS DU SEPTENTRION.

« A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT »

8. RECEVABILITE DES OFFRES :

Chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère des finances et dont la liste figure à la pièce 12 du DAO, valable pendant trente (30) jours au-delà de la date originale de validité des offres. Le montant de la caution de soumission est de Deux Millions (2.000.000) Francs CFA.

Sous peine de rejet, les autres pièces administratives requises, devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles devront obligatoirement être datées de moins de trois (03) mois et en cours de validité ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'avis d'Appel d'Offres.

Toute offre non conforme aux prescriptions du présent avis et du dossier d'appel d'offres sera déclarée irrecevable.

9. TAILLE ET FORMAT DES FICHIERS

Pour la soumission en ligne, les tailles maximales des documents qui vont transiter sur la plateforme et constituant l'offre du soumissionnaire sont les suivantes :

- 5 MO pour l'Offre Administrative ;
- 15 MO pour l'Offre Technique ;
- 5 MO pour l'Offre Financière.

Les formats acceptés sont les suivants :

- Format PDF pour les documents textuels ;
- JPEG pour les images.

Le candidat veillera à utiliser des logiciels de compression afin de réduire éventuellement la taille des fichiers à transmettre.

10. RECEVABILITE DES OFFRES :

Chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère des finances et dont la liste figure à la pièce 12 du DAO, valable pendant trente (30) jours au-delà de la date originale de validité des offres. Le montant de la caution de soumission est de : Deux Millions (2.000.000) Francs CFA.

11. OUVERTURE DES PLIS :

L'ouverture des plis se fera en un seul temps.

L'ouverture des pièces Administratives et des offres techniques et financières aura lieu le 08/11/2022 à 14 heures par la Commission Interne de Passation des Marchés dans la salle de réunion de ladite Commission sise au premier étage de l'Immeuble Ex-PSFN à proximité de la Croix Rouge Nationale.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne dûment mandatée, ayant une bonne connaissance du dossier.

12. DELAI ET LIEU DE LIVRAISON :

Le délai maximum de livraison prévu par le Maître d'Ouvrage pour l'exécution des prestations objets du présent appel d'offres est de Trente (30) jours dès notification de l'Ordre de Service de démarrage des fournitures.

Les livrables objets de ces prestations seront livrés à la Division des Etudes et des Projets du MINSANTE.

CRITERES ELIMINATOIRES :

- i) Absence du cautionnement de soumission ;
- ii) Absence ou non-conformité d'une pièce du dossier administratif après un délai de 48 heures après l'ouverture des plis ;
- iii) Absence de justificatif de l'existence d'une disponibilité financière d'au moins 50% du montant prévisionnel du marché ;
- iv) Absence de justificatif d'expérience dans le domaine de la mobilisation communautaire dans le domaine de la santé ;
- v) Fausses déclarations, manœuvres frauduleuses ou pièces falsifiées ;
- vi) Le non-respect de 75% des critères essentiels ;
- vii) Absence de la déclaration sur l'honneur de non abandon d'un marché public au cours des 03 dernières années ;

CRITERES ESSENTIELS :

- i) Présentation de l'offre (conformité de la composition de l'offre par rapport aux prescriptions du DAO, pièces dans l'ordre et intercalaires couleur) ;
- ii) Expérience dans les prestations similaires ;
- iii) Planning et délai d'exécution ;
- iv) Preuves d'acceptation des conditions du marché ;

v) capacité financière.

Pour être éligible pour l'évaluation financière, le soumissionnaire doit satisfaire à tous les critères dits éliminatoires et à au moins 75% des critères essentiels.

15. ATTRIBUTION DU MARCHE :

Le Maître d'ouvrage attribuera le marché au soumissionnaire dont l'offre aura été jugée conforme pour l'essentiel aux spécifications techniques contenues dans le dossier d'Appel d'Offres et évaluée la moins disante.

16. DUREE DE VALIDITE DES OFFRES :

Les Soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant une période de quatre-vingt-dix (90) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

17. RENSEIGNEMENTS COMPLEMENTAIRES :

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables au Secrétariat du Service des Marchés Publics du MINSANTE, sis derrière la Croix Rouge Camerounaise à côté de l'immeuble de la Santé à Yaoundé situé derrière la Croix Rouge Camerounaise à côté de l'immeuble de la Santé à Yaoundé dès publication du présent avis ou en ligne sur la plateforme COLEPS aux adresses : <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm>, dès publication du présent avis.

18. ASSISTANTE TECHNIQUE

Pour obtenir une assistance technique, en cas de survenance d'un problème lié à l'utilisation de la plateforme bien vouloir appeler aux numéros (+237) 222 238 155 / 222 235 669 ou écrire à l'adresse email : dsi@minmap.cm

19. DISPOSITIONS RELATIVES A LA LUTTE CONTRE LA CORRUPTION :

Tout acte de corruption ou de manœuvres frauduleuses doit être reporté au MINMAP par SMS ou par téléphone aux numéros suivants : 673 205 725/699 370 748.

Ampliations :

- MINSANTE/CAB
- MINMAP
- ARMP (pour publication et archivage)
- CIPM
- Service des Marchés/MINSANTE
- Affichage (pour information)
- Maître d'Ouvrage (pour archivage)

Yaoundé, le 07 OCT 2022

LE MINISTRE



Dr. Manaoud Malackie



NOTICE OF NATIONAL OPEN TENDER IN EMERGENCY PROCEDURE
N° _____ / AONO / MINSANTE / CIPM / 2022

RELATING TO THE ORGANIZATION OF CARAVANS AND BLOOD COLLECTION CAMPAIGNS IN THE SEPTENTRION
REGIONS

1. SUBJECT:

As part of the improvement of the national blood transfusion system, the Minister of Public Health plans to organize one caravan and blood drive campaign in the three northern regions.

2. CONSISTENCY OF BENEFITS

The services of this contract include carrying out caravans and blood collection campaigns.

3. PARTICIPATION AND ORIGIN

Participation in this invitation to tender is open on equal terms to Cameroonian companies with experience in the supply and operation of this type of equipment and material.

4. FUNDING:

The services which are the subject of this Invitation to Tender are financed from the MINSANTE-EXERCICE 2022 Public Investment Budget.

The provisional envelope is Eighty Millions (80 000 000) FCFA TTC.

5. CONSULTATION OF THE INVITATION TO TENDER:

The Dossier can be consulted during working hours at the MINSANTE Public Contracts Service Secretariat located at the Health Building of the Ministry of Public Health, behind the Cameroonian Red Cross in Yaounde. Tel / Fax: 222 22 10 21 after the publication of the present notice and the electronic version on the COLEPS platform at <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm>.

6. ACQUISITION OF THE INVITATION TO TENDER:

The File can be obtained at the Secretariat of the MINSANTE Markets Service located at the Health building of the Ministry of Public Health, next to the National Malaria Control Program (PNLP), behind the Cameroon Red Cross in Yaounde, upon publication of this notice, against presentation of a receipt for payment to the Treasury of a sum of one hundred thousand (100,000) FCFA non-refundable representing the costs of purchasing the DAO.

Upon the withdrawal from the file, the bidder must submit a copy of the payment receipt bearing his or her name, the name of the project owner and the tenders numbers. It is possible to obtain the bidding documents by free down loading from COLEPS platform available at the addresses indicated above for the electronic version.

However, online bidding is subjected to payment of the bidding documents purchase fee

7. DELIVERY OF OFFER:

Each offer, written in English or French, in seven (07) copies, one (01) original and six (06) copies marked as such, must reach the Secretariat of the MINSANTE Contracts Service by 08/11/2022 at the latest at 1 p.m. local time and must bear the mention:

NATIONAL OPEN CALL FOR TENDERS NO. 165 AONO / MINSANTE / CIPM / 2022
RELATING TO THE ORGANIZATION OF CARAVANS AND BLOOD COLLECTION CAMPAIGNS IN THE SEPTENTRION
REGIONS.

"TO BE OPENED ONLY IN A SCORING SESSION"

8. ADMISSIBILITY OF OFFERS:

Each tenderer must attach to his administrative documents, a bid bond established by a first-rate bank approved by the Ministry of Finance and whose list appears in Exhibit 12 of the DAO, valid for thirty (30) days beyond the original date of validity of the offers. The amount of the bid bond is Two Million (2 000 000) CFA Francs.

On pain of rejection, the other required administrative documents must imperatively be produced in originals or certified copies by the issuing service, in accordance with the provisions of the Supplementary Regulations for the Invitation to Tender. They must be dated less than three (03) months and valid or have been established after the date of signature of the Invitation to Tender.

Any offer which does not comply with the provisions of this notice and of the tender dossier will be declared inadmissible.

9. FILE SIZE AND FORMAT

For online submission, the maximum sizes of documents that will go through the platform and constitute the offer of the bidders are the following:

- 5 MP for Administrative offer;
- 15 MB for technical offer;
- 5 MB for financial offer.

The accepted formats are the following

- PDF format for text documents;
- JPEG for images.

The applicant will ensure that a software file compressor is used in reduce the size of the files to be transmitted.

10. ADMISSIBILITY OF OFFERS:

Each tenderer must attach to his administrative documents, a bid bond established by a first-rate bank approved by the Ministry of Finance and the list of which appears in Exhibit 12 of the DAO, valid for thirty (30) days beyond the original date of validity of the offers. The amount of the bid bond is: Two Million (2 000 000) FCFA including tax;

Under penalty of rejection, the other required administrative documents must imperatively be produced in originals or certified copies by the issuing service, in accordance with the provisions of the Supplementary Regulations for the Invitation to Tender. They must be dated less than three (03) months and valid or have been established after the date of signature of the notice of invitation to tender.

Any offer which does not comply with the provisions of this notice and of the tender dossier will be declared inadmissible. In particular, the absence of the bid bond issued by a first-rate bank approved by the Ministry of Finance of the Republic of Cameroon will result in pure rejection and simple of the offer.

11. OPENING OF THE ENVELOPES : The opening of the folds will be done in one time.

The opening of the Administrative documents and of the technical and financial offers will take place on 11 2022 at 2 p.m. by the Internal Procurement Commission in the meeting room of the said Commission located on the first floor of the Building Ex-PSFN near the National Red Cross.

Only tenderers may attend this opening session or be represented by a duly authorized person, with a good knowledge of the file.

12. DELIVERY TIME AND PLACE:

The maximum delivery time provided by the Contracting Authority for the performance of the services covered by this call for tenders is: Thirty (30) days upon notification of the Service Order to start supplies. The deliverables subject to these services will be delivered to the Study and Projects Division at the MINSANTE.

13. ELIMINATORY CRITERIA:

- i) Absence of the bid bond
- ii) Absence or non-compliance of a document in the administrative file after 48 hours after the opening of the envelopes
- iii) False statements, fraudulent schemes or falsified documents
- iv) Failure to meet 75% of the essential criteria
- v) Provident *proof of an experience at community mobilization on the health domain;*
- vi) Provident *proof of a financial capacity equivalent to at least 50% of the financial proposal yes / no;*
- i) Absence of the declaration on the honor of not abandoning a public market in the last 03 years

14. ESSENTIAL CRITERIA:

- i) Presentation of the offer (compliance of the composition of the offer with the requirements of the CAD, parts in order and color dividers);
- ii) *Experience in similar services;*

- iii) Planning and execution time.
- iv) Proofs of acceptance of market conditions.
- v) Financy capacity.

To be eligible for financial evaluation, the tenderer must meet all the so-called eliminatory criteria and at least 75% of the essential criteria.

15. AWARD OF THE CONTRACT:

The Contracting Authority will award the contract to the tenderer whose offer will have been found to comply essentially with the technical specifications contained in the Tender documents and evaluated as the lowest.

16. DURATION OF VALIDITY OF THE OFFERS:

Bidders remain bound by their offers for a period of ninety (90) days from the deadline set for the submission of offers.

17. FURTHER INFORMATION :

Additional information can be obtained during working hours from the Secretariat of the Public Procurement Service of MINSANTE, located behind the Cameroonian Red Cross next to the health building in Yaoundé upon publication of this notice located behind the Cameroon Red Cross next to the Health building in Yaounde or on line on the COLEPS platform at <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm>, as soon as this notice published, upon publication of this notice.

18. TECHNICAL ASSISTANCE

To obtain technical assistance in case of a problem related to the use of the platform please call the numbers (+237) 222 238 155 / 222 235 669 or write to the email address: dsi@minmap.cm

19. PROVISIONS RELATING TO THE FIGHT AGAINST CORRUPTION:

Any act of corruption or fraudulent maneuvers must be reported to MINMAP by SMS or by telephone to the following numbers: 673 205 725/699 370 748.

Copies:

- MINSANTE / CAB
- MINMAP
- ARMP (for publication and archiving)
- CIPM
- Market Service / MINSANTE
- Display (for information)
- Client (for archiving)

Yaounde, on 07 OCT 2022

The Minister

